

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AFAMBA

COMMUNE DE NKOLAFAMBA

B.P. 34 875 YDE-EP
Tél : 699 52 53 17



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

CENTER REGION

MEFOU AND AFAMBA DIVISION

NKOLAFAMBA CITY COUNCIL

PO BOX. 34 875 YDE-EP
Tél : 699 52 53 17

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHES AUPRES DE LA COMMUNE DE NKOLAFAMBA

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT

N°014/AONR/CNKAF/CIPM/2023 DU 12 SEPTEMBRE 2023 EN PROCEDURE
D'URGENCE POUR LES ACTIVITES DE PREVENTION ET DE SECURITE
ROUTIERES (SENSIBILISATION ET FORMATION DES EXPLOITANTS DES
MOTOCYCLES A TITRE ONEREUX) DANS LA COMMUNE DE NKOLAFAMBA

Financement : Fonds Routier, Exercice : 2023.

Maître d'ouvrage : Maire de la Commune de Nkolafamba

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans le cadre de la sécurisation routière, le Maire de la Commune de Nkolafamba, Maître d'Ouvrage, lance en procédure d'urgence un Appel d'Offres National restreint pour les activités de prévention et de sécurité routières (sensibilisation et formation des exploitants des motocycles à titre onéreux) dans la Commune de Nkolafamba.

Le présent Appel d'Offres fait suite à l'Appel à Manifestation d'Intérêt n°001/AAMI/CKAF/SG/CIPM/2023 du 18 juillet 2023 pour la sensibilisation et la formations des exploitants des motocycles à titre onéreux dans la commune de Nkolafamba.

2. CONTENU DE LA MISSION

Pour chaque localité, la mission du consultant consistera en des séances d'échanges ou des causeries éducatives à travers :

- a) l'identification en liaison avec la Commune, des points de rassemblement des exploitants des motocycles à titre onéreux ;
- b) l'identification des facteurs de risques en relation avec l'activité de mototaxis;
- c) la formulation du référentiel de sensibilisation des exploitants des motocycles à titre onéreux ;
- d) la sensibilisation en liaison avec la commune des exploitants des motocycles à titre onéreux.

- e) Mise en place des mesures incitatives pour amener les conducteurs à adhérer à la sensibilisation à travers la distribution des casques et des chasubles aux conducteurs en règle suivant la réglementation en vigueur.

3. DUREE D'EXECUTION

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations objet du présent Appel d'Offres est de Trois (03) mois.

4. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent Appel d'Offres est restreinte à la liste des candidats pré-qualifiés ci-après :

N°	Noms des candidats pré-qualifiés	Adresses
1.	Ets TFM International	BP 7248 Yaoundé, Tél 699 992 337 / 679 816 628
2.	Ets SEIFORM	BP 7966 Yaoundé 675 252 489 / 656 762 748
3.	Ets KEM BUSINESS	BP 7966 Yaoundé 699 923 109 / 672 027 485

NB : Les candidats de cette liste restreinte ne peuvent pas s'associer en groupement.

5. FINANCEMENT

Les prestations objet du présent Appel d'Offres sont financées par le Fonds Routier, Le coût prévisionnel de l'opération est de vingt-cinq millions (25 000 000) FCFA,

6. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier peut être consulté aux heures ouvrables au secrétariat de la Mairie de Nkolafamba,

7. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier peut être obtenu à la Mairie de Nkolafamba, Service des Marchés, dès publication du présent avis contre versement d'une somme non remboursable de : 40 000 (quarante mille) francs CFA payable à la recette Municipale de Nkolafamba.

8. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE

Sous peine de rejet, Les offres devront être accompagnées, pour chaque lot postulé, d'un cautionnement provisoire (garantie de soumission) établi selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres par un établissement bancaire ou toute autre institution financière agréé par le Ministre en charge des finances présentée sur la liste jointe en annexes, et d'un montant égal à cinq cent mille (500 000) FCFA

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard 90 jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9. REMISE DES OFFRES

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français, en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir à la Mairie de Nkolafamba, Service des Marchés, au plus tard le 28 septembre 2023 à 12 heures, heure locale et devra porter la mention :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT
N°014/AONR/CNKAF/CIPM/2023 DU 12 SEPTEMBRE 2023 EN PROCEDURE
D'URGENCE POUR LES ACTIVITES DE PREVENTION ET DE SECURITE ROUTIERES
(SENSIBILISATION ET FORMATION DES EXPLOITANTS DES MOTOCYCLES A
TITRE ONEREUX) DANS LA COMMUNE DE NKOLAFAMBA
Financement : Fonds Routier, Exercice : 2023.
"A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT".

10. RECEVABILITE DES OFFRES

Sous peine de rejet, les autres pièces du dossier administratif requises doivent être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou toute autre institution financière agréée par le Ministère chargé des Finances.

11. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des offres sera effectuée en deux temps.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques aura lieu le 28 septembre 2023 à partir de 13 heures précises, heure locale, par la Commission Interne de Passation des Marchés.

Les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix.

La commission de passation des marchés compétente établira séance tenante un procès-verbal d'ouverture des plis

A l'issue de l'examen des offres administratives et analyse des offres techniques, L'ouverture des offres financières sera effectuée dans les mêmes conditions, à une date ultérieure qui sera communiquée aux soumissionnaires dont les offres techniques auront obtenu une note technique égale ou supérieure à quatre-vingt (80) points sur cent (100).

12. CRITERES D'EVALUATION

12.1 Critères éliminatoires

- Non présentation de la caution de soumission à l'ouverture des offres ;
- Non présentation au-delà de 48 heures d'une pièce du dossier Administratif (autre que la caution de soumission) jugée non conforme ou absente à l'ouverture des offres ;
- Fausse déclaration, substitution ou falsification des pièces administratives ;
- Note technique inférieure à 80 points sur 100 ;
- Présence d'informations financières dans l'offre technique ou administrative.

12.2 Critères essentiels

La notation des critères essentiels ci-après se fera par points.

N°	Critères	Notation
1	Présentation de l'offre	05 points;
2	Expérience du Soumissionnaire	15 points
3	Compréhension des Termes de Référence	20 points;
4	Méthodologie et plan de travail	15 points;
5	Compétence du personnel clé pour la mission	45 points.
	Total	100 points

Les offres n'ayant pas obtenu au moins une note de 80 points sur 100 des critères essentiels, seront jugées techniquement non qualifiés et ne pourront accéder à l'analyse financière.

13. METHODE DE SELECTION DU CONSULTANT

Le consultant sera choisi selon la méthode qualité-coût : note technique sur 80 points et note financière sur 20 points conformément aux procédures décrites dans le présent DAO.

14. ATTRIBUTION

L'Autorité Contractante attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre après évaluation est la mieux-disante, c'est-à-dire ayant obtenu la note finale la plus élevée, calculée selon la formule de pondération suivante: Note finale= $(80 \times \text{note technique} + 20 \times \text{note financière}) / 100$.

15. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 120 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Mairie de Nkolafamba, Service des Marchés.

17. DENONCIATION

Pour tous actes contraires à la procédure réglementaire ou ayant trait à la fraude et à la corruption, bien vouloir saisir le MINMAP par téléphone ou SMS aux numéros suivants : 673 20 57 25/699 37 07 48.

Copie:

- MINMAP (pour information),
- DRMAP/CE (pour information),
- PRÉFET MEFOU ET AFAMBA (pour information),
- DDMINEPAT/MAF (pour information)
- DDMAP/MAF (pour information et affichage)
- DDMINDEL/MAF (pour information)
- DDMINTRANSPORTS/MAF (pour information)
- SOPECAM (pour publication)
- PRÉSIDENT/CIPM (pour information)
- ARMP/CE (pour archivage)

Nkolafamba le, 11 SEP 2011



Jean-François Indigui Ouena
MAIRE

PRÉSENCE DE LA REPUBLIQUE DU CAMEROUN
AGENCE DE REGULATION DES MARCHES PUBLICS
ARMP
CENTRE REGIONAL DE REGULATION
MARCHES PUBLICS
COURRIER ARRIVEE N° 1593
12 SEP 2011

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AFAMBA

COMMUNE DE NKOLAFAMBA

B.P. 34 875 YDE-EP
Tél : 699 52 53 17



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

CENTER REGION

MEFOU AND AFAMBA DIVISION

NKOLAFAMBA CITY COUNCIL

PO BOX. 34 875 YDE-EP
Tél : 699 52 53 17

INTERNAL PROCUREMENT COMMISSION OF THE COMMUNITY OF NKOLAFAMBA

NOTICE OF RESTRICTED NATIONAL CALL FOR TENDER No. 014/AONR/CNKAF/CIPM/2023 OF SEPTEMBER 12, 2023 AS AN EMERGENCY PROCEDURE FOR ROAD PREVENTION AND SAFETY ACTIVITIES (AWARENESS AND TRAINING OF OPERATORS OF MOTORCYCLES FOR PAYMENT) IN THE COMMUNITY OF NKOLAFAMBA

Financing: Road Fund, Fiscal year: 2023.

Client: Mayor of the Municipality of Nkolafamba

1. SUBJECT OF THE CALL FOR TENDER

As part of road safety, the Mayor of the Municipality of Nkolafamba, Project Manager, is launching an emergency procedure of a restricted National Call for Tenders for road prevention and safety activities (awareness raising and training of road operators). motorcycles for a fee) in the Municipality of Nkolafamba.

This Call for Tenders follows Call for Expression of Interest n°001/AAMI/CKAF/SG/CIPM/2023 of July 18, 2023 for awareness raising and training of operators of motorcycles for a fee in the municipality of Nkolafamba.

2. CONTENT OF THE MISSION

For each locality, the consultant's mission will consist of exchange sessions or educational talks through:

- a) the identification, in conjunction with the Municipality, of gathering points for motorcycle operators for a fee;
- b) the identification of risk factors in relation to motorcycle taxi activity;
- c) the formulation of the awareness framework for operators of motorcycles for payment;
- d) raising awareness in conjunction with the municipality of motorcycle operators for a fee.
- e) Implementation of incentive measures to encourage drivers to adhere to awareness raising through the distribution of helmets and bibs to drivers in compliance with current regulations.

3. EXECUTION DURATION

The maximum time limit provided by the Project Owner for carrying out the services covered by this Call for Tenders is three (03) months.

4. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this Call for Tenders is restricted to the list of pre-qualified candidates below :

N°	Noms des candidats pré-qualifiés	Adresses
1.	Ets TFM International	BP 7248 Yaounde, Tél 699 992 337 / 679 816 628
2.	Ets SEIFORM	BP 7966 Yaounde 675 252 489 / 656 762 748
3.	Ets KEM BUSINESS	BP 7966 Yaounde 699 923 109 / 672 027 485

NB: Candidates on this shortlist cannot form a group.

5. FUNDING

The services covered by this Call for Tenders are financed by the Road Fund,
The estimated cost of the operation is twenty-five million (25,000,000) FCFA,

6. CONSULTATION OF THE CALL FOR TENDERS

The File can be consulted during working hours at the Nkolafamba Town Hall secretariat,

7. ACQUISITION OF THE CALL FOR TENDERS

The File can be obtained at the Nkolafamba Town Hall, Markets Department, upon publication of this notice against payment of a non-refundable sum of: 40,000 (forty thousand) CFA francs payable to the Nkolafamba Municipal Revenue.

8. PROVISIONAL BAIL

Under penalty of rejection, Tenders must be accompanied, for each lot applied for, by a provisional guarantee (bid guarantee) established according to the model indicated in the Tender Document by a banking establishment or any other approved financial institution, by the Minister in charge of Finance presented on the list attached in the annexes, and in an amount equal to five hundred thousand (500,000) FCFA.

The provisional security will be automatically released no later than 90 days after the expiry of the validity of the offers for unsuccessful bidders. In the event that the tenderer is awarded the contract, the provisional security will be released after the final security has been provided.

9. DELIVERY OF OFFER

Each offer, written in English or French, in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the Nkolafamba Town Hall, Markets Department, no later than September 28 2023 at 12 p.m. local time and must be marked:

NOTICE OF RESTRICTED NATIONAL CALL FOR TENDER

No. 014/AONR/CNKAF/CIPM/2023 OF SEPTEMBER 12, 2023 AS AN EMERGENCY
PROCEDURE FOR ROAD PREVENTION AND SAFETY ACTIVITIES (AWARENESS AND
TRAINING OF OPERATORS OF MOTORCYCLES FOR PAYMENT) IN THE COMMUNITY
OF NKOLAFAMBA

Financing: Road Fund, Fiscal year: 2023.

"TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION".

No.	Criteria	Rating
1	Presentation of the offer	05 points ;
2	Bidder Experience	15 points
3	Understanding the Terms of Reference	20 points ;
4	Methodology and work plan	15 points ;
5	Competence of key personnel for the mission	45 points.
	Total	100 points

10. ADMISSIBILITY OF OFFERS

Under penalty of rejection, the other documents in the administrative file required must be produced in originals or certified copies by the issuing service or an administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Regulations of the Call for Tenders.

They must date from less than three (03) months preceding the original date of submission of offers or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender.

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Call for Tender Documents will be declared inadmissible. In particular the absence of a bid bond issued by a first-rate bank or any other financial institution approved by the Ministry of Finance.

11. OPENING OF THE ENVELOPES

The opening of offers will be carried out in two stages.

The opening of administrative documents and technical offers will take place on September 28, 2023 from 1 p.m. sharp, local time, by the Internal Procurement Commission.

Bidders may attend this opening session or be represented by a person of their choice.

The competent procurement commission will immediately draw up a report on the opening of bids.

At the end of the examination of the administrative offers and analysis of the technical offers, the opening of the financial offers will be carried out under the same conditions, at a later date which will be communicated to the bidders whose technical offers have obtained a technical score equal to or greater than eighty (80) points out of one hundred (100).

11. EVALUATION CRITERIA

12.1 Elimination criteria

- Non-presentation of the tender deposit at the opening of the tenders;
- Non-presentation beyond 48 hours of a document from the administrative file (other than the bid security) deemed non-compliant or absent at the opening of the offers;
- False declaration, substitution or falsification of administrative documents;
- Technical score less than 80 points out of 100;
- Presence of financial information in the technical or administrative offer.

12.2 Essential criteria

The following essential criteria will be scored by points.

Offers that do not obtain at least a score of 80 points out of 100 of the essential criteria will be considered technically unqualified and will not be able to access the financial analysis.

12. CONSULTANT SELECTION METHOD

The consultant will be chosen according to the quality-cost method: technical score of 80 points and financial score of 20 points in accordance with the procedures described in this tender.

13. ATTRIBUTION

The Contracting Authority will award the Contract to the Bidder whose offer after evaluation is the best, i.e. having obtained the highest final score, calculated according to the following weighting formula: Final score = (80 x technical score + 20 x financial score)/ 100.

14. DURATION OF VALIDITY OF OFFERS

Bidders remain committed to their offer for 120 days from the deadline set for submission of offers.

15. FURTHER INFORMATION

Additional information can be obtained during business hours at Nkolafamba Town Hall, Markets Department.

16. DENUNCIATION

For any acts contrary to the regulatory procedure or relating to fraud and corruption, please contact MINMAP by telephone or SMS to the following numbers: 673 20 57 25/699 37 07 48.

Nkolafamba, the, 11 SEPT 2023

Copy:

- MINMAP (for information),
- DRMAP/CE (for information),
- PREFECT MEFOU AND AFAMBA (for information),
- DDMINEPAT/MAF (for information)
- DDMAP/MAF (for information and display)
- DDMINDEL/MAF (for information)
- DDMINTRANSPORTS/MAF (for information)
- SOPECAM (for publication)
- PRESIDENT/CIPM (for information)
- ARMP/CE (for archiving)

